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Rozhovor s Ondřejem Trubačem
Komunikace s veřejností, práce s mladými právníky, nebo pomoc dětským domovům – to jsou jen
některé z témat, o kterých v rozhovoru pro EPRAVO.CZ hovoří Ondřej Trubač, místopředseda České
advokátní komory a partner AK Bříza Trubač. „Jsem hrdý na to, kolik kolegů se zapojilo do projektu
Advokáti do dětských domovů,“ říká Ondřej Trubač. Rozhovor je pozvánkou k hlubšímu pohledu na
roli moderní advokacie – sledujte celé video.

 

Ondřej Trubač působí v představenstvu České advokátní komory již čtyři roky. Toto období hodnotí
pozitivně, a to především díky několika klíčovým legislativním posunům. „Povedla se novela
advokátního tarifu i zákona o advokacii. Navázali jsme tak na práci předchozích vedení,“ shrnuje.
Kromě legislativních změn však zdůrazňuje i proměnu vnější komunikace – vznikly nové komunikační
kanály, včetně Instagramu komory.

Projekt, který má smysl
Jedním z nejvýraznějších příkladů společenské angažovanosti je podle Ondřeje Trubače projekt
Advokáti do dětských domovů. Ten navazuje na dřívější spolupráci s nadací Terezy Maxové a má
ambici pomáhat nejen dětem, ale i jejich vychovatelům. „Upřímně jsem velmi pyšný a hrdý na to,
kolik kolegyň a kolegů se do projektu zapojilo,“ říká Ondřej Trubač s důrazem na komunitní aspekt
advokacie.

Nová generace právníků
Trubač aktivně pracuje i se skupinou mladých právníků. Zmiňuje například vznik sekce pro
advokátní koncipienty, která podle něj přináší nové impulzy do činnosti komory. „Koncipienti přišli s
řadou praktických návrhů – od odstranění bezpečnostních rámů u soudů až po digitalizaci průkazů o
účasti na seminářích,“ popisuje. Vnímá je jako budoucí hybnou sílu celé advokacie.

Cíl: kontinuita a regionální spolupráce
Na podzimním sněmu bude Ondřej Trubač znovu kandidovat do představenstva. Jeho cílem je
navázat na započatou práci a posílit zapojení regionálních advokátů. „V Brně jsme uspořádali už dvě
konference s kolegy ze Slovenska a Rakouska. Diskutovali jsme třeba o využití umělé inteligence v
právu,“ uvádí jako příklad mezinárodní spolupráce mimo pražské centrum.

Advokát není jen právník
Ondřej Trubač připomíná, že výkon advokacie je komplexní činnost. Kromě právního poradenství
zahrnuje také organizační a podnikatelské aspekty. „Když začínáte, jste i office manažer. Později
řešíte HR, strategii a rozvoj týmu,“ vysvětluje. Jeho kancelář AK Bříza Trubač se rozrostla na 24
právníků a čelí tak výzvám středně velké firmy.

Umělá inteligence jako výzva i nástroj
Otázku vlivu umělé inteligence na advokacii Ondřej Trubač nevidí černobíle. Spíše ji vnímá jako
příležitost. „Bude nutné se s AI naučit pracovat. Bude to náš každodenní chléb. Může být dobrý
sluha, ale zlý pán,“ varuje. Právě mladí právníci by podle něj měli zvládnout nové technologie co
nejlépe.



Podnikání jako inspirace
Kromě právní praxe provozuje Trubač také bar na Malé Straně. Vidí v tom paralelu s advokacií –
důležitost výběru spolehlivého týmu a schopnost spojovat lidi. „Chtěl jsem vytvořit místo, kde se
potkávají místní i turisté. Podařilo se to a mám z toho radost,“ říká. Podobný přístup uplatňuje i při
vedení advokátní kanceláře.

Ovocný sad jako návrat ke kořenům
Zajímavostí z osobního života je i obnova starého ovocného sadu v Krušovicích. Plánuje zde vyrábět
vlastní destilát a propojit ho se svým barem. „Chci, aby měl přidanou hodnotu a byl k dispozici
hostům v baru. Má to pro mě i rodinný význam,“ vysvětluje s úsměvem.

Závazek vůči profesi
Ondřej Trubač vnímá svou roli nejen jako profesní, ale i jako občanskou odpovědnost. Snaží se, aby
advokacie byla vnímána jako moderní a otevřené povolání. „Je důležité, aby byla srozumitelná, lidská
a dostupná. To je směr, kterým se snažím jít,“ uzavírá rozhovor.

Sledujte epravo.cz.
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